
 

   

Forældrerådsmøde i Børnehuset Fantasihaven 

Onsdag d. 12.10.2022 

Tilstede:  

Forældre: Cecilie (Olivia, de magiske brumbasser & William, feerne), Joo (Lily, de magiske 

brumbasser & Naja, rødderne), Jesper (Elia, de magiske brumbasser & Silje, tryllestaven), Jexxy (Axel, 

feerne), Katrine (Liva, de magiske brumbasser & Theo, rødderne), Lars (Wilma, de magiske 

brumbasser), Maja (Mille, feerne), Mark (Luna, det flyvende skib), Mia (Frederik, det flyvende skib), 

Morten (Silje, vimserne), Stine (Otto, dinoerne & Pelle, rødderne) 

Personale: Line (Feerne) 

Ledelse: Lars & Mette 

 

Dagsorden 

1) Valg af referent og godkendelse af referat fra 24. august 2022 

Maja blev valgt til referent og referatet fra 24. august 2022 blev godkendt 

2) Fantasifredag – opstart og præsentation v. Mette & Lars 

Fredag d. 7. oktober blev der afholdt fantasifredag for første gang. Konceptet er inspireret fra 

Mettes tidligere arbejdsplads og et kursus som to af medarbejderne har deltaget på. Udover at 

børnene skal have det sjovt, er formålet også at der kan blive afholdt Team-møder mens der er 

fantasifredag. Bemærk at ét team ikke længere kun tæller de enkelte stuer, de to nabostuer 

betragtes som ét team, dvs. der er fire teams i huset bestående af henholdsvis to gange to 

vuggestue-stuer og to gange to børnehavestuer. 

Det havde været en fantastisk fantasifredag. Der var børn og voksne (og legetøj og tøj) over det hele 

med store smil. Motorikrummet havde været delt op i to og ikke på noget tidspunkt var der mere 

end otte børn i hvert af de to rum, hvilket vidner om at børnene nød at gå på opdagelse i huset. 

Børnene var over det hele, hos Mette & Lars og alle steder – der var super god energi i huset. En del 

af fantasifredag er også at skippe formiddagsmaden og på et tidspunkt havde en fra vuggestuen sagt 

at han var sulten og det havde resulteret i café stemning på en af vuggestue-stuerne, der blev fyldt 

af vuggestuebørn og børnehavebørn, hvor sidstnævnte var dygtige til selv at hente noget fra deres 

madpakke.  

Flere af børnene havde spurgt om ikke der skulle være fantasifredag hele dagen, så alle glæder sig til 

næste fredag. Efter efterårsferien er der evaluering i personalegruppen af konceptet.  

 

3) Forældremøder efterår 2022 v. Mette & Lars 

I princippet SKAL der være afholdt forældremøder i løbet af september, men det var ledelsen ikke 

klar over. Derfor laver vi nu forældremøde for hhv. børnehaven og vuggestuen. Lars & Mette 

deltager i begge møder og forhåbentlig en repræsentant fra hhv. børnehave og vuggestue. 

Agendaen til møderne er ikke færdig, men det kommer til at være emner som: 

- Fantasifredag 

- Brugen af huset 

- Fokusområder for børnene 

- Ledelsesgrundlag  



 

   

- Præsentation af forældrerådet  

 

4) Hvad er forældrerådets rolle/bemyndigelse 

 

a. Hvad forventer ledelsen af forældrerådet 

Ledelsen er glade for forældrerådet og de initiativer der kommer af at have et forældreråd. 

Aktiviteterne skaber sammenhold i institutionen og forældrerådet er garanter for at sikre at det er 

de gode historier der bliver præsenteret (på f.eks. facebook) og ikke de dårlige.  

Derudover har forældrerådet indstillingsret i forhold til nyansættelser og bliver inviteret med til 

ansættelsessamtaler. Men udover dét bliver der ikke diskuteret konkrete personalesager med 

forældrerådet. 

Det generelle budskab er dog at man som medlem af forældrerådet repræsenterer den samlede 

forældregruppe.  

b. Hvad forventer forældrerådet af ledelsen? 

Der har af et par omgange været snak om at få udarbejdet retningslinjer for forældrerådet, men vi er 

stadig i gang med at finde vores identitet.  

 

5) Forældrerådet på aula/den nye hjemmeside – skal vi figurere med 

billeder/navn/tilknytningsforhold? 

Fantasihaven har fået ny hjemmeside, tilgås blandt andet via fantasihaven.aula.dk. Mette har fået 

opdateret siden med diverse information, den vil udvikle sig yderligere over tid.  

Der var enighed om at forældrerådet skal fremgå på siden med navn, billede og stuetilknytning. Her 

vil der også være referat fra forældrerådsmøder mv.  

 

6) Ture ud af huset – kan man sætte et mål for ønskede antal ture ud af huset om måneden 

Der er blevet rejst ønske om at særligt børnehaven kommer mere ud af huset. Pt. er der dog stadig 

meget arbejde ift. at få skabt et godt fundament. Der bliver arbejdet med pædagogik gennem hele 

dagen, hvordan deles børnehavebørnene bedste op og hvad har de behov for. Pt. nedprioriteres 

ture mod pædagogik hele dagen.  

Der har været pædagogisk flyver i Fantasihuset og når udbyttet af det er klart, så bliver der 

informeret om det og hvad det har båret med sig.  

7) Nedbringelse af åbningstid med 1 time/uge 

Der har været budgetforhandlinger for 2023 og et af de forslag, der var på tegnebrættet, var at alle 

institutioner skulle holde lukket i uge 29 og 30. Dette blev IKKE vedtaget, dog er de tre dage før 

Påske blevet lukkedage og derudover skal Egedal Kommune nedsætte åbningstiderne i 

institutionerne. For Fantasihaven betyder det at vi skal finde 1 time i løbet af ugen, hvor der kan 

spares dvs. være lukket.  

Pt. er åbningstiderne: Mandag 6.45-17.15, Tirsdag – fredag: 6.45 – 17.00 



 

   

Mette har udtrukket data ift. hvornår der er størst behov for åbningstider, dvs. hvornår rammer vi 

færrest mulige børn med reduceret åbningstid. På baggrund af det, indstiller forældrerådet følgende 

to forslag til områdebestyrelsen som tager den endelige beslutning: 

 Forslag 1 Forslag 2 

Mandag 6.45 – 16.45 6.45 – 17 

Tirsdag 6.45 – 17 6.45 – 17 

Onsdag 6.45 – 17 6.45 – 17 

Torsdag 6.45 – 17 6.45 – 17 

Fredag 6.45 – 16.30 6.45 – 16.15 

 

 

8) Status på legepladsen 

a. Hvad arbejdes der på? 

Der arbejdes fortsat på at finde en løsning ift. vand på legepladsen. Der er kommet nye folk på 

sagen, som har fundet yderligere ting der ikke er lavet korrekt.  

b. Tilgængelighed om aftenen og i weekenderne 

Vi ønsker at fastholde aflåst legeplads i weekender og aftener. Dette skyldes erfaringer fra andre 

institutioner i området, hvor legepladsen er åben. Her ses desværre en del hærværk/knuste 

flasker/snusposer mm, hvilket kræver oprydning som vil tage tid væk fra børnene. Forældrerådet vil 

dog fortsat afholde ”åben legeplads” et par gange i løbet af året. 

 

9) Orientering om personalesituationen 

a. Nyansættelser 

Der er blevet ansat en pædagogisk assistent, der skal være hos de magiske brumbasser. 

b. Jobopslag ude 

Der er pt. ikke nogle jobopslag ude på trods af at der er en ledig stilling. Det er blevet besluttet at slå 

stillingen op lige op til jul, så ansættelsesprocessen kan startes op først i det nye år.  

c. Unge/ældre medhjælpere 

Der er kommet forespørgsel på at få større spredning aldersmæssigt ift. medhjælpere, det er noget 

der kigges på ved ansættelser. 

Ledelsen blev bedt om at give ros tilbage til vikarer/medhjælpere ift. langt bedre modtagelser ved 

afleveringer om morgenen og større engagement ift. lidt information om dagen ved afhentning. 

10) Valg af formand for de kommende to år 

Joo blev genvalgt som formand for de kommende to år 

11) Punkter til områdebestyrelsesmøde 

Der er ingen punkter til områdebestyrelsen hvilket vidner om at Fantasihaven bevæger sig den rette 

vej med stærk ledelse fra Mette og Lars.  



 

   

 

12) Eventuelt 

- Der arrangeres åben legeplads igen – sidste gang var en succes. Forældrerådet melder dato 

ud når den er fundet.  

- Der har generelt været tilfredshed med fotografen – vi vil overveje at benytte hende igen til 

næste år. 

- Til næste forældrerådsmøde vil vi få udarbejdet et årshjul, så vi ved hvad der kommer af 

arrangementer og få fastlagt datoer for ”åben legeplads”. 

- Der er planlagt tur til kirken til julegudstjeneste for børnehaven igen i år (vi krydser fingre for 

at det bliver uden snestorm).  

- Næste forældrerådsmøde bliver 25. januar 2023. 

 

 

 


